
Oświadczenie złożone 

przez senator Jolantę Hibner 

na 40. posiedzeniu Senatu 

w dniu 12 kwietnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra obrony narodowej Mariusza Błaszczaka 

Szanowny Panie Ministrze! 

10 kwietnia minęła kolejna rocznica katastrofy w Smoleńsku, w której śmierć ponieśli czołowi polscy po-

litycy, a wśród nich śp. Lech Kaczyński, prezydent RP, wraz z małżonką. Rok po katastrofie Komisja Bada-

nia Wypadków Lotniczych Lotnictwa Państwowego pod przewodnictwem Jerzego Millera opublikowała 

raport, w którym jednoznacznie stwierdziła, że samolot Tu-154M nr 101 uległ wypadkowi, w wyniku którego 

śmierć poniosła załoga i wszyscy pasażerowie. Raport tzw. komisji Millera, w skład której wchodzili czołowi 

polscy eksperci do spraw wypadków lotniczych, jest do tej pory jedynym wyczerpującym omówieniem przy-

czyn i przebiegu katastrofy. 

10 maja 2013 r. został opublikowany raport zespołu parlamentarnego pod przewodnictwem posła Anto-

niego Macierewicza. W skład zespołu wchodzili przedstawiciele różnych specjalizacji, jak również politycy. 

Raport podważył wszystkie dowody przedstawione w raporcie Millera i jednoznacznie stwierdzał, że w Smo-

leńsku doszło do zamachu, a nie wypadku lotniczego. Niestety wszystkie tezy przedstawione w raporcie nie 

miały żadnej wartości dowodowej i były podważane nawet przez samych członków podkomisji. 

Do końca listopada 2021 r. pracowała podkomisja pod przewodnictwem posła Antoniego Macierewicza. 

Wynikiem wielu lat pracy tej komisji miał być raport końcowy, wyjaśniający do końca przyczyny tzw. kata-

strofy smoleńskiej. Do tej pory żadne materiały z prac podkomisji nie zostały opublikowane. 

Zwracam się do Pana Ministra o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy istnieje raport końcowy podkomisji posła Antoniego Macierewicza dot. przyczyn katastrofy 

w Smoleńsku? 

2. Kiedy podkomisja zakończyła prace nad raportem końcowym? 

3. Kiedy egzemplarz raportu końcowego podkomisji będzie dostępny dla posłów i senatorów RP? 

4. Kto jest w posiadaniu raportu ww. komisji? 

5. Ile kosztowały prace podkomisji posła Antoniego Macierewicza od dnia powstania podkomisji do dnia 

powstania raportu końcowego? 

6. Jaki jest całkowity koszt prac nad raportem? 

Mam nadzieję, że opublikowanie ww. raportu pozwoli obywatelom RP zapoznać się z wynikami wielolet-

niej pracy podkomisji, której pełnego składu również nie znamy. 

Jolanta Hibner 


